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Věc: Strategický plán rozvoje města 
 
Vážení členové rady města, 

obracíme se na Váss žádostí, abyste jednak zrušili objednávku na zpracování                       
strategického plánu a jednak abyste připravili vznik pracovní skupiny, která se bude aktivně                         
podílet na přípravách a zpracování Strategického plánu rozvoje města Libčice nad Vltavou                       
(SPRM).  

Žádáme Vás, abyste na úrovni zastupitelstva města již na jeho příštím zasedání navrhli                         
složení pracovní skupiny, v níž budou zástupci volebních stran působících v zastupitelstvu                   
města, dobrovolní zástupci z řad školských zařízení, společenských a zájmových skupin,                   
podnikatelských subjektů i z řad veřejnosti. Úkolem pracovní skupiny bude zprvu vytipovat                     
základní tématické okruhy a sestavit konkrétní zadání, které bude součástí zadávacích                     
podmínek pro výběrové řízení na zpracovatele SPRM. Poté bude s vybraným                     
zpracovatelem aktivně spolupracovat, poskytovat mu součinnost a projednávat s ním                   
průběžné výstupy. Jsme přesvědčeni, že základní rozbor současného stavu a aktuálních                     
potřeb města nemůže začít zpracovávat subjekt působící mimo naše město bez podpory a                         
informací od místních obyvatel. Rovněž jsme přesvědčeni, že není možné v zadání                       
připodobňovat rozsah SPRM dokumentu jiného města, v tomto případě města Libušína.  

Rozsah problémů a potřeb města se odvíjí od konkrétního místa a konkrétních obyvatel                         
v něm žijících. Význam strategického plánu proto mimo jiné spočívá právě v procesu jeho                       
tvorby, participují na něm občané, zapojují se jednotlivé složky podílející se na životě                         
v Libčicích, sdělují a diskutují během něj své představy o potřebách a možnostech příštího                         
vývoje města. Tato východiska je pak nezbytné dát do souvislosti s reálnými příležitostmi.                       
Pouze aktivní spoluprací pracovní skupiny se zpracovatelem může vzniknout kvalitní a pro                       
budoucnost platný dokument, který přehledně a jasně nastaví smysluplný postup realizace                     
jednotlivých investičních i neinvestičních záměrů ve městě, určí potřebu vytvoření dalších                     
koncepčních dokumentů i časovou osu priorit s vyznačenými horizonty naplnění dílčích                   
cílů. Občané města tak získají představu, jakým způsobem bude těchto cílů efektivně                       
dosaženo, kdo bude za jednotlivé kroky zodpovídat, kdo je bude naplňovat. V neposlední                       
řadě bude nastavena základní představa finanční náročnosti a s ní spojená potřeba                     
finančních zdrojů projektů. Jedině vícevrstevnatou spoluprací veřejnosti i členů pracovní                   
skupiny se zpracovatelem během procesu tvorby SPRM může být zajištěna kontinuita v                       
dokumentu přijatých tezí, vizí a dílčích cílů, tedy jistota, která obyvatelům města říká, co                           
mohou v příštích letech očekávat, na co se mohou těšit. Mohou pak mít jistotu, že ani při                               
změně ve vedení města nemusí dojít k razantní úpravě nastaveného směřování rozvoje.                     
Význam a potřeba strategického dokumentu začíná být ještě více markantní v souvislosti                     
s novými investicemi do rozšíření MŠ, rekonstrukce areálu „Ludvík“, opravami a dalším                     
rozvojem ZUŠ i s nabídkou na případný odkup KDL. 

SPRM musí být vždy výsledkem konsensu názorů a průnikem aktuálních potřeb a                       
možností města a jeho okolí. Strategický plán nemá sloužit pouze jako dokument, který                         
vyžadují některé dotační programy jako prokázání, že je příslušný projekt zařazen v plánu                       
investic, ale jinak nic navíc už obyvatelé nezískají. Bohužel po prohlédnutí vzoru, podle                         
něhož je nyní strategický plán Libčic zadán, i obdobných dokumentů zhotovených pro obce                         
Únětice a Horoměřice, se nemůžeme ubránit dojmu, že jde o dokumenty podle jedné                         
šablony, která městu  nepřinese nic nového. 

Vypracování rozvojového dokumentu města se v předvolebním období objevilo ve většině                   
volebních programů i ve webových diskusích s podobnými tématy. Věříme proto, že                     



chápete naši snahu o vytvoření kvalitního dokumentu, který obyvatelům jasně sdělí, jakým                       
směrem se bude v dalších letech jejich město ubírat, jak se bude rozvíjet, jak chce                           
naplňovat jejich potřeby, jak zajistí obslužnost i dlouhodobě udržitelný rozvoj, apod.  

Optimální cesta k přípravě strategického plánu je podle našeho stanoviska tato: 
1. Sestavení pracovní skupiny, zadání její činnosti a harmonogramu její práce. 
2. Stanovení mapy klíčových témat pracovní skupinou. 
3. Sestavení mapy zdrojů dat pro zpracování témat. 
4. Vyhodnocení míry eventuálního samostatného řešení dílčích cílů SPRM pracovní                 

skupinou. 
5. Tvorba zadání pro zpracovatele strategického plánu, obsahuje i zásady způsobu                   

koordinace práce zpracovatele s pracovní skupinou. 
6. Veřejná soutěž o zpracování SPRM. 
7. Realizace zakázky. 
8. Víceúrovňové posouzení návrhu SPRM.  
9. Rozhodnutí o návrhu SPRM zastupitelstvem.  

 
 
V Libčicích nad Vltavou 15. 2. 2015  

Za Libčický občanský spolek LOS: 

Luboš Harazin 

Tereza Nehasilová 

Petra Pelešková 

Ilona Ptáčková 


